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Izjave za medije predsjednika Skupštine Crne Gore Ivana Brajovića i 

predsjednika Narodne skupštine Mađarske Lasla Kovera nakon 

susreta tokom zvanične posjete predsjednika crnogorske Skupštine 

Mađarskoj 

 

Ivan Brajović: 

Zaista mi je velika čast i zadovoljstvo što sam u zvaničnoj posjeti Mađarskoj, 

prijateljskoj državi sa kojom Crna Gora gaji partnerske odnose, na principima 

uvažavanja i poštovanja. Za koji dan ćemo proslaviti 13 godina od obnove naše 

državnosti i povratka naše nezavisnosti. Mogu da kažem da je u tih 13 godina Crna 

Gora postigla izuzetne rezultate, a u mnogim našim uspjesima značajnu ulogu je igrala 

Mađarska. Prije dvije godine smo ostvarili jedan od naših najvažnijih zadataka i 

ogroman vanjskopolitički uspjeh kad smo postali članica NATO-a. Prije našeg članstva, 

i u trenutku kad smo postali članovi, kontakt tačka za NATO u Crnoj Gori je bila 

Mađarska. Ta saradnja i ogromna podrška Mađarske nastavljena je i kada je u pitanju 

pristup Crne Gore Evropskoj uniji. Mislim da su i moji današnji sagovornici, gospodin 

predsjednik, zadovoljni tim što je sve Crna Gora postigla kada je u pitanju integracija 

u Evropsku uniju. O našoj izvanrednoj saradnji svjedoči i niz sastanaka na najvišem 

nivou. Do kraja 2017. godine, pored mog današnjeg domaćina, Crnu Goru su posjetili 

i predsjednik države, predsjednik vlade i ministar vanjskih poslova, naravno i drugi 

mađarski zvaničnici, ali dosta Crnogoraca je bilo u posjeti Budimpešti. Ono što je za 

gospodina Kovera i mene veoma važno, važno je da jača naša parlamentarna 

saradnja, a nastavku te saradnje mi smo čini mi se dali danas jednu najznačajniju 

osnovu potpisivanjem ova dva sporazuma. Zahvalan sam što Mađarska radi kao pravi 

prijatelj Crne Gore. Ja apsolutno vjerujem u sjajnu budućnost, evropsku budućnost, i 

Crne Gore i Mađarske. 

 

Laslo Kover: 

Dozvolite mi kao prvo da se zahvalim gospodinu predsjedniku što je prihvatio moj poziv 

i što sam imao prilike da mu uzvratim srdačno gostoprimstvo, koje nam je ukazao 

prošle godine, prilikom moje posjete Crnoj Gori. Mi se dosta često srijećemo u 

posljednje vrijeme i vjerujem da ćemo imati prilike ponovo da se sretnemo, pošto 

Mađarska ove godine organizuje susret predsjednika parlamenta zemalja Jugoistočne 

Evrope u znaku evroatlantske integracije. Crna Gora je istaknuti partner Mađarske u 

regiji Zapadnog Balkana i želio bih ovdje da istaknem da smo po ulaganjima u pogledu 

zemalja članica Evropske unije na drugom mjestu. Naši trgovinski odnosi se takođe 

razvijaju i mogu da kažem da su u usponu, a nadamo se da ćemo i u budućnosti biti u 

mogućnosti da doprinesemo ekonomskom razvoju Crne Gore, u prvom redu u pogledu 

razvoja infrastrukture.  
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Odajemo priznanje Crnoj Gori na postignutim rezultatima u pogledu NATO članstva, 

kao i na rezultatima koje je postigla u procesu evropske integracije. Na tom putu 

Mađarska se trudi da kako u političkom smislu, tako i u pogledu diplomatske saradnje, 

odnosno prenošenja iskustva, pomogne Crnoj Gori na putu evropske integracije. 

Smatramo da prijem Crne Gore u članstvo Evropske unije ostaje samo pitanje dobre 

namjere. Mi smatramo da je 2025. godina, kao godina određena za prijem Crne Gore 

suviše daleki rok. Sa velikim očekivanjima gledamo na izbore za Evropski parlament, 

koji će se dogoditi za dvije sedmice i nadamo se da će u Evropskoj uniji doći do takvih 

promjena koje će ubrzati proces proširenja, odnosno ponovo oživjeti taj proces i 

dovesti do što skorijeg punopravnog članstva Crne Gore u Evropskoj uniji. Ova dva 

sporazuma o saradnji koja smo prethodno potpisali, potpisana su u tom znaku i u tom 

smislu, i trudićemo se da saradnju ostvarimo ne samo na nivou predsjednika 

parlamenata nego i na nivou naših odbora, odnosno naših službi. 


